



文藻外語大學

WENZAO URSULINE UNIVERSITY OF LANGUAGES

文藻外語大學專科部校服穿著規範

Dress Code of 5-Year Junior College of Wenzao Ursuline University of Languages

壹、夏季制服穿法及規範如下：

1. Summer Uniform Dress Code:

一、專科部一至三年級女生

1. First/Second/Third-Year Female Students

1. 衣服：學校制式白色短袖襯衫上衣，繡上藍色校名徽、學號。
2. 背心：天冷可加穿。
3. 領結：學校制式深藍色蝴蝶結。
4. 皮帶：學校制式校徽皮帶。
5. 裙子：學校制式花格子百褶裙，裙長及膝。
6. 襪子：白短襪過腳踝而不超過小腿之三分之一，不宜穿著隱形襪。
7. 鞋子：全黑色低統學生皮鞋(不高過腳踝，不可穿舞鞋、淑女鞋)。
8. 外套：天冷時可加穿校制運動服外套。
9. 書包：學校制式書包，週五除外。

1. Top: Uniform white short-sleeved shirt with blue embroidery of school name, school badge and student number
2. Vest: For the purpose of keeping warm
3. Bow tie: Uniform dark blue bow tie
4. Belt: Uniform belt with school badge
5. Skirt: Uniform patterned pleated knee length skirt
6. Socks: White short socks with a length above the ankle and only covering one third of the lower leg at most. Socks that end below the ankle are not allowed.
7. Shoes: All black uniform leather shoes (below the ankle; no dance shoes or lady shoes allowed)
8. Coat: Uniform sports coat for keeping warm
9. Schoolbag: Uniform schoolbag except on Friday

二、專科部四至五年級女生

2. Fourth/Fifth-Year Female Students

1. 衣服：學校制式白色短袖襯衫上衣，繡上藍色校名徽、學號。
2. 背心：天冷可加穿。
3. 領結：無。
4. 皮帶：無。
5. 裙子：學校制式A字裙(非窄裙)，裙長及膝。
6. 襪子：無或穿膚色絲襪。
7. 鞋子：學校規範之全黑色素面粗跟鞋(約2吋以下)。
8. 外套：天冷時可加穿合宜之便服外套。
9. 書包：無。

1. Top: Uniform white short-sleeved shirt with blue embroidery of school name, school badge and student number
2. Vest: For the purpose of keeping warm

3. Bow tie: N/A
4. Belt: N/A
5. Skirt: Uniform A-line knee length skirt (not pencil skirt)
6. Socks: Skin color stockings (optional)
7. Shoes: All black high heels (under 2 inches) approved by the University
8. Coat: Casual coat is allowed for keeping warm.
9. Schoolbag: N/A

三、專科部男生

3. Male Students

1. 衣服：一至三年級學校制式白色短袖襯衫上衣，繡上深藍色校名徽、學號。
四至五年級學校制式藍色短袖襯衫上衣，繡上深藍色校名徽、學號。
 2. 背心：天冷可加穿。
 3. 皮帶：學校制式校徽皮帶。
 4. 褲子：學校制式藍色直統長褲。
 5. 襪子：黑短襪，不宜穿著隱形襪。
 6. 鞋子：全黑色低統學生皮鞋(不高過腳踝)。
 7. 外套：1 至三年級同學天冷時可加穿校制運動服外套，四至五年級同學天冷時可加穿合宜之便服外套。
 8. 書包：一至三年級同學須背學校制式書包，週五除外；四至五年級同學無。
1. Top: The first/second/third-year students shall wear uniform white short-sleeved shirt with dark blue embroidery of school name, school badge and student number.
The fourth/fifth-year students shall wear uniform blue short-sleeved shirt with dark blue embroidery of school name, school badge and student number.
 2. Vest: For the purpose of keeping warm
 3. Belt: Uniform belt with school badge
 4. Pants: Uniform blue straight pants
 5. Socks: Short black socks. Socks that end below the ankle are not allowed.
 6. Shoes: All black uniform leather shoes (below the ankle)
 7. Coat: For the purpose of keeping warm, the first/second/third-year students may wear uniform sports coat and the fourth/fifth-year students may wear casual coat.
 8. Schoolbag: The first/second/third-year students shall carry uniform schoolbag every day of the week except Friday. No schoolbag requirement is set for the fourth/fifth-year students.

貳、冬季制服穿法及規範如下：

2. Winter Uniform Dress Code:

一、專科部一至三年級女生

2. First/Second/Third-Year Female Students

1. 衣服：學校制式白色長袖襯衫上衣，繡上藍色校名徽、學號。
2. 背心：學校制式深藍色背心。(可選擇穿或不穿)
3. 領結：學校制式深藍色蝴蝶結。
4. 皮帶：學校制式校徽皮帶。
5. 裙子：學校制式花格子百褶裙，裙長及膝。
6. 襪子：黑色及膝長襪(氣象預報寒流來時可加穿黑色褲襪)。
7. 鞋子：全黑色低統學生皮鞋(不高過腳踝，不可穿舞鞋、淑女鞋)。

8. 外套：學校制式深藍色西裝外套，繡上白色校名徽、學號。
9. 書包：學校制式書包。
 1. Top: Uniform white long-sleeved shirt with blue embroidery of school name, school badge and student number
 2. Vest: Dark blue vest for keeping warm (optional)
 3. Bow tie: Uniform dark blue bow tie
 4. Belt: Uniform belt with school badge
 5. Skirt: Uniform patterned pleated knee length skirt
 6. Socks: Black knee-high socks (Black stockings are acceptable when there is a cold current.)
 7. Shoes: All black uniform leather shoes (below the ankle; no dance shoes or lady shoes allowed)
 8. Coat: Uniform dark blue suit jacket with white embroidery of school name, school badge and student number
 9. Schoolbag: Uniform schoolbag

二、專科部四至五年級女生

2. Fourth/Fifth-Year Female Students

1. 衣服：學校制式白色長袖襯衫上衣，繡上藍色校名徽、學號。
2. 背心：學校制式深藍色背心。(可選擇穿或不穿)
3. 領結：無。
4. 皮帶：無。
5. 裙子：學校制式A字裙(非窄裙)，裙長及膝。
6. 襪子：無或可穿膚色絲襪。
7. 鞋子：學校規範之全黑色素面粗跟鞋。
8. 外套：天冷時可加穿合宜之便服外套。
9. 書包：無。
 1. Top: Uniform white long-sleeved shirt with blue embroidery of school name, school badge and student number.
 2. Vest: Dark blue vest for cold weather (optional)
 3. Bow tie: N/A
 4. Belt: N/A
 5. Skirt: Uniform A-line knee length skirt (not pencil skirt)
 6. Socks: Skin color stockings (optional)
 7. Shoes: All black high heels approved by the University
 8. Coat: Casual coat is allowed for keeping warm.
 9. Schoolbag: N/A

三、專科部男生

3. Male Students

1. 衣服：一至三年級學校制式白色短袖襯衫上衣，繡上深藍色校名徽、學號。
四至五年級學校制式藍色短袖襯衫上衣，繡上深藍色校名徽、學號。
2. 背心：學校制式深藍色背心。(可選擇穿或不穿)
3. 領帶：學校制式深色領帶。(學校重要集會時，須打上領帶，平日上課無需)
4. 皮帶：學生制式校徽皮帶。
5. 褲子：學校制式藍色直統長褲。
6. 襪子：黑短襪，不可穿著隱形襪。
7. 鞋子：全黑色低統學生皮鞋(不高過腳踝)。
8. 外套：學校制式深藍色西裝外套，繡上白色校名徽、學號。

9. 書包：一至三年級同學須背學校制式書包，週五除外；四至五年級同學無。
1. Top: The first/second/third-year students shall wear uniform white short-sleeved shirt with dark blue embroidery of school name, school badge and student number.
The fourth/fifth-year students shall wear uniform blue short-sleeved shirt with dark blue embroidery of school name, school badge and student number.
 2. Vest: Dark blue vest for keeping warm (optional)
 3. Tie: Uniform dark tie (only for important occasions)
 4. Belt: Uniform belt with school badge
 5. Pants: Uniform blue straight pants
 6. Socks: Short black socks. Socks that end below the ankle are not allowed.
 7. Shoes: All black uniform leather shoes (below the ankle)
 8. Coat: Uniform dark blue suit jacket with white embroidery of school name, school badge and student number
 9. Schoolbag: The first/second/third-year students shall carry uniform schoolbag every day of the week except Friday. No schoolbag requirement is set for the fourth/fifth-year students.

參、注意事項

3. Notes:

- 一、彈性換季期間，仍請依冬、夏季制服的穿著規範。
 1. When seasons change, it is still required to comply with the dress code of winter/summer uniform.
- 二、教室或校園中穿著未合規範之服儀，將勸導並予以紀錄存查，列為平日生活考察、日後校內各類活動申請之參考依據及專科部 1~3 年級生活好模範競賽評比計分項目。
 2. If a student does not follow the dress code in a classroom or on campus, he/she will be advised and a record will be created for breaking the dress code. The record will be referenced for daily conduct review and future applications for all internal activities, while used as an assessment for the model class competition among the first/second/third-year classes.
- 三、專科部一至三年級除週五著便服外一律著校服(制服、體育服)，不含文藻帽 T。
 3. The first/second/third-year students are required to wear a uniform every day of the week except Friday (uniform;sports uniform). Wenzao hoodie is not considered as a uniform.
- 四、專科部一至三年級，遇週五有體育課的班級，可全天穿著校制運動服或課後換穿便服。
 4. If the first/second/third-year students have PE class on Friday, they can wear sports uniform all day or change it to wear clothes of their own choice after class.
- 五、專科部四至五年級每週二及週三穿著制服，體育課當天穿著校制體育服，餘著合宜之便服。
 5. The fourth/fifth-year students are required to wear a uniform on Tuesday and wednesday, and sports uniform for days on which they have PE class. Casual wear is allowed for the rest of weekdays.

六、穿著體育服/系服/班服時，請搭配本校運動褲或合宜之運動褲。

6. Please wear uniform or appropriate sports pants with sports/department/class uniform.

七、重要集會全班服裝需一致（如：開學典禮、畢業典禮、校慶、運動會、晨會、週會、考試週、祈福禮、成年禮、…等校內各類重要慶典活動或國際交流活動時），未經同意不得任意更換為班服、系服或其他服裝。

7. All classes shall wear the same clothing for important occasions (important events, celebration or international activities, such as opening ceremony, graduation ceremony, school festival, sports day, morning gathering, weekly gathering, exam week, Freshmen Ceremony, and Coming-of-age Ceremony). Class/department uniform or other clothing is not allowed without prior approval.

八、制服含配件(領帶、領結、皮帶、書包、鞋子)屬個人消耗品，但個人汰換期限不同，請同學遵守學校服儀穿著規範。

8. Uniform and accessories (tie, bow tie, belt, schoolbag, and shoes) are consumables. Please buy new ones to comply with the dress code whenever they are unusable.